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A Magyar Tájékozódási Futó Szövetség Felügyelő 

Bizottságának beszámolója a 2019-es évről  
 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

Tisztelt Sporttársak! 

 

A Magyar Tájékozódási Futó Szövetség Felügyelő Bizottsága beszámolójában a rövidségre, a 

tényszerűségre és a törvényességre törekedett. Ennek megfelelően a 2019-es évre vonatkozó 

beszámolóját megvitatásra és elfogadásra az alábbiak szerint terjesztem az arra jogosult és 

elbírálásra kötelezett Tisztelt Közgyűlés elé. 

 

1. A Felügyelő Bizottság szervezete és működése 

 

A Felügyelő Bizottság a Közgyűlésnek alárendelt és beszámolási kötelezettséggel tartozó ellenőrző 

szervként jelenleg 3 fővel működik, név szerint Dr. Lacsny Márton, Dr. Stein Barnabás és Dr. Kiss 

Teodóra részvételével. Ügyrendjét a Felügyelő Bizottság maga állapítja meg, tevékenységét annak 

alapján önállóan folytatja. 

 

A Felügyelő Bizottság számára a vonatkozó jogszabályok a 2011. évi CLXXV. törvény az egyesülési 

jogról, a közhasznú jogállásról, valamint a civil szervezetek működéséről és támogatásáról, valamint 

a 2011. évi CLXXII. törvény a sportról szóló 2004. évi I. törvény módosításáról. A Bizottság feladata 

többek között a Szövetség Alapszabálya által előírt, a Szövetség működésének és gazdálkodásának 

ellenőrzése. 

 

 

2. Az elnökséggel való együttműködés  

 

A Felügyelő Bizottság az elnökséggel és a szervező, illetve az adminisztratív szövetségi irodával 

folyamatos kapcsolatban áll, az elnökség ülésein részt vesz, álláspontját kifejti, tevékenységével az 

elnökség munkáját támogatja, az operatív, napi tevékenységet segíti. 

 

Álláspontunkat az Elnökség, mint állandó igazgató, ügyvezető szerv mindig elfogadta és 

javaslatainkat felhasználta.  
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3. A szövetségi működés törvényességének kérdésében két vonatkozásban kell 

nyilatkoznunk: 

 

a.) Az egyik vonatkozás a jogszabályok, az Alapszabály, a Szervezeti és Működési Szabályzat, 

a közgyűlési határozatok és az elnökségi határozatok betartásának kérdése. 

 

A Felügyelő Bizottság megállapítása ebben az, hogy a Szövetség és szervezetei illetve 

szervei a felsoroltak által hozott rendelkezéseket betartották, a szövetség törvényesen 

működik, jogszabálysértés vagy mulasztás nem történt, a szövetség és egész apparátusa 

a kitűzött cél, a tájékozódási futás közhasznú szolgálata érdekében fejtette ki a 

tevékenységét és azt eredményesen tette. A Szövetség valamennyi szolgáltatását a 

tagszervezeteken kívül is bárki korlátozás nélkül igénybe vehette. A Szövetség a 

Sporttörvény előírásait biztosította, illetve a törvény által előírt szervezeti és egyéb 

változásokat végrehajtotta és tagszervezeteivel is végrehajtatta. A Sporttörvény által 

előírt valamennyi szabályzat érvényes és a sportág működtetésében érvényesítve lett. A 

Felügyelő Bizottság által kezdeményezendő törvényességi intézkedésre nem került sor, 

illetve nem volt szükség. 

 

b.) A gazdálkodás vonatozásában a Felügyelő Bizottság az alábbi megállapításokat teszi.  

A Szövetség pénz és vagyonkezelésének vizsgálata során a Felügyelő Bizottság 

megállapította, hogy a Szövetség és apparátusa a gazdálkodásra, a számvitelre és 

pénzkezelésre vonatkozó rendelkezéseket összességében betartotta, ezek a 

tevékenységek szabályosak, a vagyonkezelés gondos. Azok a menet közbeni technikai 

véleményeltérések és gazdálkodási nehézségek, amelyek felmerültek, rendezésre 

kerültek, megoldatlan, tisztázatlan kérdés nincs, a Felügyelő Bizottság az Elnökség Önök 

által is megismert gazdálkodási, pénzügyi beszámolóját elfogadta, javasolja a 

Közgyűlésnek jóváhagyni, illetve határozatával elfogadni. Ennek megfelelően javaslom 

elfogadni a fentiekkel összhangban lévő közhasznúsági jelentést is.  

 

A Felügyelő Bizottság számszakilag az alábbi megállapításokat teszi: 

 

A Szövetség az utóbbi 6 évből csak egyszer zárt veszteségesen, 2016-ban. 2017-ben 2,873 

millió forinttal, 2018-ban 11,414 millió forinttal nőtt a tartalék. 2019-et szintén jelentős 

pozitívummal, 6 millió 637 ezer forintos többlettel zárta az MTFSz. Látható, hogy a 

Szövetség hosszútávon a terveknek megfelelően, illetve a terveket felülmúlva 

gazdálkodik. 

 

A pozitív gazdasági eredmény oka az, hogy a Szövetség a tervezettnél több bevételt 

realizált, illetve a kiadásait sikeresen fogta vissza. 

 

A bevételi oldalon a tervezettnél sokkal több pénz folyt be támogatásokból, ami az elmúlt 

évek számait is figyelembe véve rendkívül örömteli. A kiadások esetében több fősoron 
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látható kisebb megtakarítás és összességében látszik, hogy folyamatosan nyomon van 

követve a Szövetség pénzügyi helyzetének alakulása az év során. 

 

A kiadási oldalt tekintve a gazdálkodás eredményességét az is bizonyítja, hogy az a 

tervezetthez képest kevés kivételtől eltekintve a tényleges kiadás azonos vagy kevesebb 

volt. 

 

A 2019-es 31.917.000 Ft-os tartalék mértéke 2019. év végére 6.637.000 Ft-tal nőtt, ami 

így már igen jelentős, 38.554.000 forint. 

 

2019-ben a követelések (4.258.441 Ft) mértéke meghaladta a kötelezettségekét 

(1.479.643 Ft), aminek a fő oka az egyik tagszervezetnek infrastrukturális beruházásra 

nyújtott kölcsön. 

 

A főkönyvi kivonatot, a mérleget és az eredménykimutatást megkaptuk, a főkönyvi 

kivonat és a mérleg, illetve eredménykimutatás adatai megegyeznek, abból 

levezethetőek. 

 

Ennek megfelelően elmondható, hogy a bizonylati fegyelem rendezett, a könyvvitel teljes 

és szabályos, a Szövetségnek adótartozása nincs. 

 

Összegezve: a 2019-es év nyereséges volt, azaz a Szövetség gazdálkodása pozitív. A 

Felügyelő Bizottság ezzel együtt felhívja a Szövetség figyelmét, hogy non-profit 

szervezetként nem az a fő célja hogy megtakarításokat halmozzon föl, hanem hogy a 

rendelkezésre álló forrásokat minél jobban a tájékozódási futás sportág szolgálatába 

állítsa. A Felügyelő Bizottság úgy ítéli meg, hogy elegendő a főösszeg 25-30%-ának 

megfelelő tartalék a Szövetségnek, a maradékot – ez jelenleg kb. 20 millió Ft – pedig a 

sportág fejlesztésére fordítsa. Egy ilyen program lehet a következő 5 évben a sportág 

hazai és nemzetközi stratégiai helyzetét javítandó, a jó minőségű térképek országszerte 

való készítésének ösztönzését elősegítő pályázati rendszer kidolgozása és megvalósítása. 

Ennek indokaként a jelenleg számottevő hányadban régi, rossz minőségű 

térképállományt, a jó minőségű térképkészítés a versenyrendezést a kisebb 

tagszervezetek számára lényegében ellehetetlenítő költségeit emelnénk ki. 

 

Felhívjuk a Szövetség figyelmét, hogy 2019-hez hasonlóan ügyeljen a megfontolt és 

takarékos gazdálkodásra és a pénzügyi helyzet folyamatos évközi nyomon követésére. A 

bevételi oldalon fontos tényező lenne az állami támogatások és szponzori bevételek 

realizálása. 

 

A bevételek felhasználása a 2019. évben is a tevékenység, a tájékozódási futás érdekében 

történt, a gazdálkodás szükséges, célszerű és jogszerű volt. 
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A SZJA 1%-ból 64 ezer forint bevétel volt. Az adó egyszázalékok azonban nem vesznek el 

a tájfutó társadalom számára, mert az közvetlenül a klubokhoz, különböző 

alapítványokhoz vagy egyéb tájfutó szervezetekhez áramlik. 

 

Fentiek a Felügyelő Bizottság pénzügyekre vonatkozó megállapításai, illetve 

beszámolója, melyet kérem, hogy a Közgyűlés fogadjon el. 

 

Tagdíjak befizetésével kapcsolatban az ellenőrzések megtörténtek és megállapítható, 

hogy a tervezett tagdíjak befizetésre kerültek. Az elmaradással rendelkezők a szövetségi 

irodától felszólítást kaptak hátralékuk megfizetésére, ezek a befizetések megtörténtek. 

 

A szövetségi vagyon megóvása érdekében intézkedés nem szükséges, mert nincs 

felesleges és jogszerűtlen vagyonfelhasználás, a gazdálkodás ésszerű.  

 

Tekintettel arra, hogy a társadalmi szervezetekre vonatkozó jogszabály, a Sporttörvény 

és a Szövetség Alapszabálya a Felügyelő Bizottságot is kötelezi a Szövetség tagjainak 

érdekvédelmére, erről azt kell mondani, hogy ilyen vonatkozásban nem volt szükség a 

Felügyelő Bizottság fellépésére. A Felügyelő Bizottságnak nem kellett javaslatot tennie az 

Alapszabály módosítására.  

 

Összességében megállapítható, hogy a Szövetség a kitűzött céljait eredményesen megvalósította. 

 

A fentiek alapján kérem a Tisztelt Közgyűlést, hogy a Felügyelő Bizottság 2019. évi beszámolóját 

fogadja el. A jelentés írásban is elkészült, az a Közgyűlési jegyzőkönyv részét, anyagát képezi. 

 

 

Budapest, 2020. február 25. 

 

 Dr. Stein Barnabás 

 Magyar Tájékozódási Futó Szövetség  

 Felügyelő Bizottságának tagja 


